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Aan het college van burgemeester en wethouders van Helmond, 
 
De gevolgen van de bezuinigingen voor het beheer en onderhoud van de openbare ruimte,  zoals die voor 
dit jaar zijn doorgevoerd, beginnen duidelijk te worden! Het onkruid tiert welig bijv. in de bestrating en het 
groenbeheer roept vele vragen op. Zeker in deze periode waar de weersomstangheden groeizame 
resultaten opleveren! Het is op dit gebied bijna dweilen met de kraan open. Bewoners spreken ons daar op 
aan. 
Natuurlijk is het vanzelfsprekend dat de inzet voor de openbare ruimte met minder middelen c.q. inzet, zijn 
uitwerking krijgt. Minder geld is simpel gezegd minder inzet en zodoende minder kwaliteit! Maar betekent 
minder inzet nu ook de gevolgen zoals we die nu ervaren? 
Zijn de alternatieven voor bijv. onkruidbestrijding zoals het branden, borstelen of stomen, wel zo efficiënt? 
Natuurlijk zijn chemische middelen niet (meer) gewenst maar soms zou je die al bestrijdingsmiddel graag 
terugzien! Kloppen onze beeldbestekken nog wel ? Beeldvorming waar naar wordt verwezen voor de 
kwaliteit van het groenbeheer?  
Verder vragen wij ons als fractie af of binnen de burgerparticipatie er wel voldoende is ingezet om de 
burgers mede te betrekken voor dit onderwerp? Wij twijfelen of daar wel voldoende inspanning voor is 
gedaan. 
Een ding lijkt ons wel belangrijk gezien de huidige situatie namelijk om bij de komende 
begrotingsbehandeling te heroverwegen of deze bezuiniging wel de juiste is! 
Naar de inzichten van onze fractie zou de bezuiniging, specifiek voor het beheer en onderhoud van de 
openbare ruimte en groenbeheer, minimaal met 50 % moeten worden teruggedraaid.  
We zullen daar zeker aandacht aan gaan besteden en serieus gaan bekijken of we daar binnen de begroting 
middelen voor kunnen vrijmaken. 
 
Wij verzoek u vriendelijk te reageren op bovenstaande. 
Met vriendelijke groet. 
 
Fractie Helmond Aktief 
J. van Aert, raadslid /fractie voorzitter 
Th. Van Mullekom, raadslid 
G. van Vugt, burgercommissielid 
B. Smits, burgercommissielid. 
 
 
Antwoord college van burgemeester en wethouders: 
 
Bezuinigingen  
Aan het begin van deze collegeperiode zijn afspraken gemaakt over bezuinigingen op het onderhoud van de 
openbare ruimte. Helaas is het onvermijdelijk dat dit in de stad zichtbaar is. Het vele onkruid wat u in de 
afgelopen periode in openbare ruimte heeft zien staan is echter niet alleen een gevolg is van de 
bezuinigingen. Er zijn meer oorzaken zoals het groeizame weer en het verbod op onkruidbestrijding met 
chemische middelen. 
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Onkruidbestrijding op verharding  
Het bestrijden van onkruid op verharding gebeurde in het verleden door middel van het spuiten met 
chemische middelen. Dit was een bijzonder effectief middel, maar milieuonvriendelijk. Vanaf begin dit jaar is 
het bij wet verboden om onkruid in de openbare ruimte met chemische middelen te bestrijden.  
Alternatieve methodes zijn bijvoorbeeld borstelen, stomen en branden. Al deze methodieken hebben hun 
voor- en nadelen. Helaas zijn ze wel allemaal duurder en minder effectief dan het bestrijden met chemische 
middelen.  
Het niveau van onderhoud is beschreven in zogenaamd beeldkwaliteitsnormen. Deze hanteren we al 
verschillende jaren. Dit jaar heeft vooral het groeizame weer voor een explosie van onkruid gezorgd. Dit tot 
gevolg dat in delen van de stad meer onkruid stond dan conform het beschreven beeld zou mogen staan. De 
onderhoudsaannemer is hierop aangesproken en heeft hierop gereageerd. Op dit moment is de bestrijding 
van onkruid op verharding weer op minimaal het gestelde niveau.  
 

Onkruidbestrijding in beplanting  
Op het onderhoud van de groenvoorzieningen zijn dit jaar slechts beperkt bezuinigingen doorgevoerd. De 
onkruidbestrijding ligt in 2016 op hetzelfde niveau als de voorgaande jaren. In het westelijk deel van de stad 
hebben wij te maken gehad met een ander probleem. De groenaannemer kampte met een 
onderhoudsachterstand. Daardoor stond er veel meer onkruid dan toegestaan. De betreffende aannemer is 
hiervoor in gebreke gesteld en hebben wij kortingen en boetes opgelegd. Op dit moment is het onderhoud 
weer op het vereiste niveau.  
 
Meldingen  
Net zoals u, hebben wij ook meldingen van burgers gekregen die niet tevreden zijn over het niveau van 
onderhoud. Deze meldingen hebben wij ter harte genomen en waar nodig actie op ondernomen.  
 
Burgerparticipatie  
Voor wat betreft het betrekken van bewoners bij het onderhoud van de openbare ruimte in hun wijk zijn wij 
op diverse niveaus in gesprek. Inwoners kunnen bijvoorbeeld helpen bij het opvegen van blad, het 
aanplanten en onderhouden van bloembakken, het meedenken in renovatie en reconstructie projecten en 
het prikken van zwerfvuil. Waar mogelijk ondersteunen wij hen hierin. Veel van deze activiteiten zijn klein 
van aard, maar daarom niet minder belangrijk om een schone en leefbare stad te houden. Wij waarderen het 
bijzonder als mensen bereid zijn een steentje bij te dragen.  
 
Bezuinigingen 2017 e.v.  
Veruit het grootste deel van de bezuinigingen op het beheer en onderhoud van de openbare ruimte wordt 
vanaf 2017 geeffectueerd. De afdeling IBOR is op dit moment bezig met de uitwerking hiervan en de 
vertaling in opdrachten en bestekken. Uitgangspunt is dat het effect voor de burgers zo beperkt mogelijk 
moet blijven en dat kapitaalsvernietiging voorkomen moet worden. We moeten ons echter wel realiseren dat 
we voor een forse bezuinigingsopgave staan. Het is onvermijdelijk dat het beeld buiten daardoor verandert.  
 
Wij hopen u hiermede voldoende te hebben geantwoord. 
 
Burgemeester en wethouders van Helmond 
de burgemeester    de secretaris 
mevr. P.J.M.G. Blanksma – van den Heuvel mr. drs. A.P.M. ter Voert 


